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9  moeten toch ergens heen?'  

* Omwonenden reageren kritisch maar ook begripvol op komst daklozenopvang in voormalig 
ING-pand * Maar winkeliersvereniging Raaks is er niet blij mee 

Tamar Sipkes 
stathredactie@haarlemsdagblad nI  

Haarkm Omwonenden van het 
voormalige ING-pand aan de Wil-
helminastraat reageren gemengd op 
de komst van een dak- en thuislo-
zenopvang in het gebouw. Ook de 
eigenaren van enkele bedrijven inde 
omgeving en de winkeliersvereni-
ging verschillen van mening. 
Als het aan het college van B en W 
ligt komt er een dag- en nachtop-
vang in het bankgebouw. Masha 
Vos, voorzitter van winkeliersver-
eniging Raaks heeft vooral kritiek 
op de gemeente, die de winkeliers-
vereniging niet bij  de besluitvor-
ming heeft betrokken. Erger nog, ze 
heeft het uit de krant moeten verne-
men, 

Aanlegsteiger 

De winkeliers, zo vertelt Vos, zijn al 
langere tijd in gesprek met de ge-
meente over de bouw van een aan-
legsteiger naast het voormalige 
ING-pand. Rondvaartboten zouden 
hier kunnen aanmeren, waardoor 
dit deel van de stad aantrekkelijker 
wordt voor toeristen. ,,De gemeente 
heeft tijdens deze gesprekken nooit 
gezegd dat er op vier meter afstand 
van de steiger een 24-uursopvang 
zou komen." 
De winkeliersvereniging zou zelfs 
een deel van de kosten willen beta-
len die nodig zijn voor de realisatie 
van het steigerplan. ,,Ik vraag me af 
of we dat geld daarin nog wel willen 
investeren. Een goede eerste indruk 
is het niet als je vanaf de steiger met-
een tegen de opvang van dak- en  

thuislozen aanloopt." 
De gemeente laat weten eerder geen 
informatie over de komst van de op-
vang te hebben gegeven, omdat het 
nog niet zeker was of deze locatie in 
aanmerking kwam. Een woordvoer-
der: ,,Het is algemeen bekend dat 
we op zoek waren naar een plek, 
maar we wilden eerst zeker weten of 
dit pand een mogelijkheid was. Dat 
hebben we maandag pas gehoord."  

Ook de bewoners in de buurt zijn 
niet allemaal blij met het voorne-
men van de gemeente. ,,Er is al vrij 
veel overlast van hangjongeren en 
daklozen, ik denk dat die nu alleen 
maar meer wordt", aldus een be-
woonster van de Oude Zijlvest. 

Kots 

De vrouw houdt met een paar ande-
ren de moestuin naast de oude  

HE S-B bij. ,,In de tuin vinden we re-
gelmatig kots, drugsspuiten en an-
dere rotzooi. Dat is op zich verve-
lend, maar ik heb ook met deze 
mensen te doen." De vrouw, die ano-
niem wil blijven, vindt het belang-
rijk dat dak- en thuislozen ergens te-
recht kunnen en is blij dat er nu een 
plek voor hen is gevonden. 
Een andere bewoner uit dezelfde 
straat:,,Ik zou niet weten waarom  

mensen vlakbij de opvang meer 
overlast veroorzaken dan elders in 
de stad. Je komt daklozen overal in 
de stad tegen. Daar heb ik ook geen 
last van ze." 
een bewoonster van de Jacobstraat-
:,,Ik heb er voor gekozen om mid-
denin de stad te wonen waar het 
druk is en daarom wil ik ook niet 
zeuren. Toch heb ik het gevoel dat 
Je overlast al te groot is. ik denk dat 
die nu alleen maar erger wordt." 

Buitenruimte 

Sjaak Vrugt van de ActiePartij vindt 
de locatie juist goed gekozen. Toch 
zit hij meteen vraag. ,,Volgens mij is 
een van de criteria voor de 24—uurs 
locatie  dater  een buitenruimte is. ik 
vraag me af hoe dat zit, want zover 
ik weet hebben ze die daar niet." 
Bedrijven gevestigd  bij  de Wilhel-
minastraat, waaronder Kan Vlassen-
root Advocaten en 2Contact, geven 
aan de komst van de 24-uursopvang 
geen enkel probleem te vinden. 
Wendy Willaert, algemeen-direc-
teur van zContact zegt nuchter: ,,Als 
er toch overlast blijkt  te ontstaan, 
ondernemen we uiteraard actie." 
De wijkraad heeft maandag overleg 
en wil daarna pas reageren. 
Frank Visser van de Christenunie 
heeft naar aanleiding van het buiten 
de deur zetten van het Leger des 
Heils door de gemeente twaalf vra-
gen gesteld. Hij vraagt zich onder 
meer af of het Leger des Heils - dat al 
18 jaar de opvang van de dak- en 
thuislozen in Haarlem doet - vooraf 
te horen heeft gekregen dat de ge-
meente ontevreden was over de 
hulpverlening Zo ja, dan wil hij  we-
ten of er ooit om verbetering van de 
hulp is gevraagd. 

Leger in rouw over verlies 'zorgconcessiè'  

John Oomkes 

Haarlem Na ruim achttien jaar 
zorg te hebben gedragen voor dak-
en thuislozen staat het Leger des 
Heils per 1januari 2015 zelf in Haar-
lem buiten de deur. 
Directeur Evert Pater feliciteert de 
Amsterdamse zorgconcurrent HVO 
Querido met het binnenhalen van 
de 'concessie' en belooft loyaal sa-
men te werken. 
Pater: ,,De eerste zorg voor ons be-
treft uiteraard de doelgroep. Voor 
hen ben ik blij  dat er nu eindelijk 
een 24-uursopvang komt in het 
voormalige ING-filiaal bij  de Raaks, 
maar voor ons is de afloop van de 
'tender' een triest verhaal." 
Het Leger verzorgt nu nog de nacht-
opvang voor dak- en thuislozen aan 
de Bakenessergracht, in een aan slij-
tage onderhevig pand. Daarin wa-
ren vroeger  Electric  Center en Zero  

in gevestigd. Hetzelfde geldt voor 
de dagopvang die sinds enkele jaren 
is ondergebracht in het voormalige 
Magdalenaklooster aan de  Kinder-
huisvest. Door de komst van de 24-
uursopvang vallen beide gemeente-
lijke panden naar verwacht in de zo-
mer van 2015 vrij. 
Evert Pater noemt HVO 'geen ver-
keerde partij'. Zijn teleurstelling 
over het verlies van deze geprofes-
sionaliseerde zorgtaak vloeit voort 
uit het besef dat de opvang van dak-
en thuislozen voor het Leger is uit-
gegroeid tot  'core  business', een cen-
trale taak. 
De directeur van de Noord-Holland-
se tak van het leger: ,,Wij zijn ooit, 
bijna twee decennia geleden, begon-
nen beleid en een praktische opvang 
te ontwikkelen voor deze kwetsbare 
groep mensen, toen er nog geen 
voorzieningen of aanpak waren. Dat 
hebben we deels met eigen midde- 

De huidige nachtopvang aan de Bakenessergracht. 	FOTO RICHARD STEKELENBURG 

len gedaan." 	 wordt, doen we zelf niet mee. Ook al 
,,Nu de opvang sterk verbeterd hebben we zelf de goedkoopste aan- 

bieding gedaan. We hebben Haar-
lem dan ook om transparantie ge-
vraagd, en die krijgen we ook van de 
wethouder." 
Pater zegt te beseffen dat de opvang 
van dak- en thuislozen in de huidige 
dag- en nachtopvang onder de kwa-
litatieve normen van zijn eigen or-
ganisatie bleef: ,,Al hebben we ons 
stinkende best gedaan om de ruim-
ten elke dag helemaal schoon op te 
leveren. Achteraf gezien zijn we te 
loyaal geweest aan de gemeente 
Haarlem omdat het ooit beter zou 
worden, en hadden we meer druk 
moeten uitoefenen." 
Voor de nacht- en dagopvang in 
Haarlem heeft het Leger des Heils 
een dozijn mensen in dienst. Pater: 
,,Binnenkort ga ik met HVO Queri-
do in gesprek om te bereiken dat zij 
kunnen overstappen en mee kun-
nen naar de nieuwe 24-uursop-
yang." 
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